



CANADA

C
o
m
m
u
n
i
q
u
é

No. 4
N^o

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

FEBRUARY 12, 1975
LE 12 FÉVRIER 1975

VISIT TO OTTAWA OF THE
PRESIDENT OF THE NATIONAL BANK OF CUBA

VISITE À OTTAWA DU
PRÉSIDENT DE LA BANQUE NATIONALE DE CUBA

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announces that at his invitation the President of the National Bank of Cuba (Cuba's central bank) Minister Raul Leon, will arrive in Ottawa on Saturday, February 15 for a few days' visit. Before his arrival in the capital Mr. Leon is spending a week in Montreal and Toronto talking with private banks. His calls in Ottawa will concentrate on the Government sector concerned with Canadian-Cuban trade and financial relations.

Mr. Leon is a graduate in economics at the Wharton School of Finance and Economics in Pennsylvania. He served with the Central Bank of Cuba and the Cuban Bank of Foreign Commerce before becoming Vice-Minister of Foreign Trade in 1961. In 1972 Mr. Leon was elected Chairman of the International Sugar Organization and in 1973 was appointed to his current position of Minister-President of the National Bank of Cuba.

This will be Mr. Leon's second visit to Canada. He came in 1972 in his capacity of First Vice-Minister of Foreign Trade.

Mr. Leon is accompanied by Mr. Enrique Ubieta and Mr. Raul Amado Blanco, Directors of the National Bank of Cuba, and by Mr. Juan Peris, a Deputy Director.

* * *

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, annonce qu'à son invitation, son excellence le ministre Raul Leon, membre du Gouvernement de la République de Cuba et président de la Banque nationale de Cuba (c'est-à-dire la banque centrale de l'Etat), doit arriver à Ottawa le samedi 15 février pour y faire une visite de quelques jours. Précédant son séjour dans la capitale, monsieur Leon continuera, à Montréal et à Toronto, les entretiens qu'il a entamés avec les banques du secteur privé. A Ottawa, ces entretiens porteront d'abord, au niveau des gouvernements, sur les relations commerciales et financières entre les deux pays.

Diplômé de la *Wharton School of Finance and Economics* en Pennsylvanie, le ministre Leon a occupé des postes à la Banque centrale de Cuba et à la Banque cubaine pour le Commerce extérieur, pour ensuite devenir, en 1961, sous-ministre au Commerce extérieur. En 1972, monsieur Leon a été élu président de l'Organisation internationale pour le Sucre puis, en 1973, il a accédé à son actuelle fonction ministérielle à la présidence de la Banque nationale de Cuba.

Monsieur Leon en est à sa seconde visite canadienne. En effet, en 1972, il est venu y faire une tournée en sa qualité de premier sous-secrétaire au Commerce extérieur.

Messieurs Enrique Ubieta et Raul Amado Blanco, tous deux directeurs de la Banque nationale de Cuba, ainsi que monsieur Juan Peris, un directeur adjoint, accompagneront le ministre cubain à l'occasion de sa visite.